

Form A1
NOTICE OF MOTION

#26

With leave of the House to dispense with notice,

I shall move the following resolution, seconded by

the Minister of Aboriginal Affairs

WHEREAS the United Nations declared 2022–2032 as the International Decade of Indigenous Languages;

WHEREAS the International Decade of Indigenous Languages aims to draw global attention to the critical situation of many Indigenous languages and to mobilize relevant stakeholders for the preservation, revitalization, and promotion of these languages;

WHEREAS Wolastoqey, Passamaquoddy, and Mi'kmaq languages are the first languages of New Brunswick;

WHEREAS there are only approximately 100 fluent Wolastoqey speakers left in New Brunswick, while there are 8,900 Mi'kmaq speakers throughout Atlantic Canada and parts of Quebec.

BE IT THEREFORE RESOLVED that the Legislative Assembly recognize the International Decade of Indigenous Languages in New Brunswick;

BE IT FURTHER RESOLVED that the Legislative Assembly urge the government to develop a plan with Indigenous leaders to support them in preserving and revitalizing their languages.



M.L.A. (Signature)

Received 16 / 12 / 22

Clerk / Clerk Assistant

Moved 16 / 12 / 22

Adjourned Date ____ / ____ /

Stood Over ____ / ____ /

Carried 16 / 12 / 22

Carried as amended ____ / ____ /

Defeated ____ / ____ /

Withdrawn ____ / ____ /

Formule A1
AVIS DE MOTION

Dispense d'avis ayant été accordé par la Chambre,

je proposerai ce qui suit, appuyé/appuyée par

la ministre des Affaires autochtones

attendu que les Nations Unies ont déclaré que la période comprise entre 2022 et 2032 serait la Décennie internationale des langues autochtones ;

attendu que la Décennie internationale des langues autochtones vise à attirer l'attention du monde entier sur la situation critique de nombreuses langues autochtones et à mobiliser les parties prenantes pour la préservation, la revitalisation et la promotion de ces langues ;

attendu que les langues wolastoqey, pescomody et mi'kmaq sont les premières langues du Nouveau-Brunswick ;

attendu qu'il ne reste qu'environ 100 personnes qui parlent couramment le wolastoqey au Nouveau-Brunswick, alors qu'il y a 8 900 personnes qui parlent le mi'kmaq dans tout le Canada atlantique et certaines régions du Québec ;

qu'il soit à ces causes résolu que l'Assemblée législative reconnaisse la Décennie internationale des langues autochtones au Nouveau-Brunswick

et que l'Assemblée législative exhorte le gouvernement à élaborer un plan avec les chefs autochtones afin de les aider à préserver et à revitaliser leurs langues.

Parlementaire (signature)

Réception ____ / ____ /

Greffier/Greffier adjoint

Proposition ____ / ____ /

Ajournement du débat ____ / ____ /

Report ____ / ____ /

Adoption ____ / ____ /

Adoption après amendement ____ / ____ /

Rejet ____ / ____ /

Retrait ____ / ____ /